
 

Protokół Nr 14/25 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 24 marca 2025 r. w godz. 14.00 – 15.10 
w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Jarocinie  

 

Posiedzenie otworzyła i prowadziła P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych. W posiedzeniu uczestniczyli radni wg listy obecności. Lista obecności stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu. Powitała wszystkich członków Komisji i zaproszonych gości. Stwierdziła, że Komisja 

może podejmować prawomocne decyzje, gdyż zachowuje quorum. W posiedzeniu udział wzięli 
p. Mariusz Stolecki Starosta Jarociński, p. Beata Silińska, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w 

Jarocinie, p. Ewa Nadobna Dyrektor ds. pielęgniarstwa, p. Urszula Kubiak pielęgniarka 

epidemiologiczna, p. G. Fengler, Dyrektor PUP w Jarocinie. 

 

Tematyka posiedzenia: 
1. Planowanie i realizacja zadań inwestycyjnych w zakresie utworzenia Zakładu Opiekuńczo – 

Leczniczego w Jarocinie. 

2. Informacja o stanie finansowym w Spółce pn. „Szpital Powiatowy w Jarocinie” Sp. z o.o 

3. Działalność Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Jarocinie. 

4. Sprawy bieżące – zaopiniowanie projektów uchwał, zapoznanie się z materiałami sesyjnymi w 

zakresie działania komisji. 

 

Ad. pkt. 1.  

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Planowanie i realizacja zadań 
inwestycyjnych w zakresie utworzenia Zakładu Opiekuńczo – Leczniczego w Jarocinie. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – szanowni Państwo mamy 

dwa punkty dotyczące naszego szpitala, w którym w ostatnim czasie zaszły pewne zmiany i mamy ze 

szpitala zaproszonych gości. W ostatnim czasie w szpitalu w Jarocinie, w naszym szpitalu powiatowym 

zaszły pewne zmiany, zmienił się prezes na panią prezes. Chciałabym tutaj właśnie, aby pani prezes sama 

tutaj przedstawiła się i w paru słowach powiedziała właśnie tutaj, jakie są plany i odniosła się do punktu. 

Bardzo proszę.  
 

P. Beata Walczak-Silińska, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie - pani 

przewodnicząca, szanowni Państwo radni, wszyscy zebrani na tej sali. Beata Walczak-Silińska. Od 

niespełna miesiąca jestem prezesem szpitala. Czas upływa szybko na terenie tzw. obiektu. Pracy jest 

mnóstwo. Zapoznałam się z protokołem pokontrolnym. Pierwsze decyzje zapadły już. Nie chciałabym 

o szczegółach mówić, bo uważam, że szpitalowi potrzebny jest spokój, a nie zamieszanie wokół niego. 

Tutaj już wybiegając z pytania, na pewno nastąpi redukcja etatów. Wszystko jest to przeliczone, jest to 

podparte analizami. Szczegółów nie chciałabym tutaj mówić. Jest mnóstwo pracy w każdej komórce, ale 

myślę, że poradzimy sobie z tym, z takim tutaj zasobem ludzkim, który mam, który prowadzi sprawy, 

tak jak tutaj dofinansowania do ZOL-u, czy Panią Renatą jako tu zastępcą głównego księgowego. 

Pilnujemy pewnych spraw. Jestem otwarta na pytania. Myślę, że w późniejszym czasie na pewno więcej 

szczegółów będę mogła powiedzieć, ale mówię, że w tym momencie szpitalowi jest spokój, abyśmy nie 

wprowadzali niepotrzebnej atmosfery, która będzie wśród pracowników wprowadzać niepokój, bo moim 

zadaniem, jak to powiedziałam na spotkaniu w czwartek z mediatorem i ze związkami zawodowymi, jest 

odzyskać wiarygodność jako pracodawcy wśród pracowników, których mam. Także ja jestem otwarta 

na pytania. Myślę, że Pani Karolina tu przedstawi, jak wygląda sytuacja z ZOL-em. Jeśli jakieś będą, nie 

będę się uchylać od odpowiedzi.  



 

P. Karolina Łubińska - Tak. Jestem odpowiedzialna za realizację inwestycji dotyczącej utworzenia 

Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego. Aktualnie jesteśmy na etapie przygotowywania dokumentów do 

podpisania umowy z Ministerstwem Zdrowia z uwagi na pozyskanie środków z KPO. Dokumenty, tak 

jak powiedziałam, są przygotowywane. Na razie nie mamy informacji, kiedy ta umowa może zostać 
podpisana, z uwagi na to, że nawet Ministerstwo nam nie udziela takich informacji. Po prostu 

przekazujemy te dokumenty, których wymagają i czekamy. Czekamy na zwrotną informację. Mamy 

przygotowane już też dokumenty, jeśli chodzi o uruchomienie postępowania przetargowego. Powiem 

szczerze, no już chcieliśmy to postępowanie ogłaszać, ale z uwagi na to, że Ministerstwo samo tutaj 

mówi, że musimy jeszcze chwilę poczekać żeby tę umowę podpisać z uwagi na to, że harmonogram 

realizacji, który był przewiedziany na etapie składania wniosku, on w tym momencie już nie jest aktualny 

po prostu. A dlatego musimy zaktualizować wszystkie dokumenty, żeby uruchomić procedurę 
przetargową zgodnie z podpisaną umową z ministerstwem. Także myślę, że to na dniach ta umowa 

zostanie podpisana, tak przewiduję. No i będziemy uruchamiać postępowanie przetargowe. Realizacja 

inwestycji przewidziana jest zgodnie z warunkami pozyskanego dofinansowania na czerwiec 2026. To 

jest już taka data graniczna, kiedy musimy ten projekt... musimy rzeczowo go zakończyć i rozliczyć 
finansowo. Czyli czerwiec 2026 planujemy zakończyć realizację. No i myślę, że później ten lipiec, 

sierpień, no to już takie uruchomienie, zarejestrowanie tej komórki u wojewody i uruchomienie zakładu 

opiekuńczego. Tak, inwestycja przewiduje, projekt przewiduje uruchomienie zakładu opiekuńczego 

leczniczego na 17 łóżek. Tak przewiduje dokumentacja projektowa, którą mamy, nie? 17 łóżek 

powstanie. Dofinansowanie pozyskaliśmy 5 mln, dokładnie 287,682 zł. Tyle pozyskaliśmy. Wartość 
projektu to jest 6 mln 381 brutto z uwagi na to, że ta inwestycja jest finansowana netto, czyli VAT jest 

tak zwanym kosztem niekwalifikowanym. I tu mamy oczywiście zabezpieczenie powiatu jarocińskiego 

na sfinansowanie VAT-u.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Pani mówi, że na sfinansowanie VAT-u VAT się odzyskuje. 

To co będzie po odzyskaniu VAT-u? To wróci do kasy?  

 

P. Karolina Łubińska - Nie. My nie możemy odzyskać VAT-u. Dlatego, że jesteśmy placówką 
medyczną. 90% naszej działalności jest na zasadach zwolnionych. Jesteśmy zgłoszonym czynnym 

podatnikiem VAT, ponieważ mamy niektóre transakcje z VAT-em. Natomiast podstawowa działalność 
jest zwolniona i nie rozliczamy VAT-u. Tutaj zakupując przy każdej sprzedaży. Musielibyśmy mieć 
fakturę sprzedażową, mamy kosztową. Nie rozliczamy, bo NFZ jest zwolniony. Wszystkie usługi 

medyczne są zwolnione i nie rozliczamy podatku VAT. No nie mamy z czym, prawdę powiedziawszy. 

Bo ma Pani faktury z NFZ-u na działalność medyczną. Wszystko jest zwolnione. Jako z artykułu 43 

ustawy o podatku VAT usługi medyczne są zwolnione. I to są nieopodatkowane. Faktury lekarskie są na 

zasadach zwolnione. Żadna nie jest opodatkowana ani nie rozliczana podatku VAT.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Mam pytanie, bo powiat jest czynnym płatnikiem VAT-u, 

tak? Czy ten wniosek mógł być składany bezpośrednio przez starostwo, czy musiał być przez szpital?  

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - To niestety nie jest takie proste, bo rozumiem, pytanie by było 

takie, czy powiat mógłby VAT odliczyć. No to niestety nie jest takie proste, ponieważ samorządy w tej 

chwili w Polsce występują jako zcentralizowani podatnicy VAT-u i my jesteśmy rozliczani w ten sposób, 

że też wykonujemy usługi czy czynności, które są związane czy są czynnościami opodatkowanymi. Czyli 

mamy sprzedaż opodatkowaną, mamy również zwolnioną i mamy sprzedaż, która jest poza VAT-em, bo 

świadczymy usługi administracyjne, które stawką VAT nie są objęte. I w związku z powyższym my nasz 

VAT rozliczamy pre-wszkaźnikami, pre-spółczynnikami. I tak naprawdę odliczenie to jest gdzieś na 

poziomie 2%. Natomiast i tak i tak, niezależnie od tego, czy... jakbyśmy ten VAT rozliczali w zakresie 

rozbudowy, przebudowy szpitala, czy tego ZOL-u, no to i tak i tak, no warunkiem jest sprzedaż 
opodatkowana, czyli generowanie przez spółkę, przez szpital czynności, które są opodatkowane. To jest 



 

jedna kwestia. I druga kwestia jest taka, że spółka ma odrębność osobową... odrębną osobowość prawną, 
jest odrębnym podmiotem, jeżeli chodzi o prawo podatkowe. No i tak naprawdę my jakby nie możemy 

za spółkę tego VAT-u rozliczyć.  
 
P. Karolina Łubińska - z tego, co pamiętam, to był nabór dedykowany dla szpitali powiatowych. Także 

tutaj wnioskodawcą powiat raczej nie mógłby być.  
 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Ale nawet gdybyśmy my mogli złożyć, to my byśmy tego VAT-

u też nie mogli odliczyć. No właśnie nie. Właśnie w naszym skomplikowanym niestety przypadku, no 

tak jak mówiłem, tak jak pani księgowa mówiła, no warunkiem jest wykonywanie czynności 

opodatkowanych. Przez, przez tego, przez tego, który dotacje dostaje. Który jest jego, który jest jego... 

Wnioskodawca. Wnioskodawcą, podmiotem, który otrzymuje. A w związku z tym, że szpital, tak jak 

była mowa, no świadczy usługi, które są zwolnione z VAT-u, czyli nie są żadną stawką opodatkowaną, 
ani, ani stawką 0, ani 7, 8, 22 czy 23, no to tak naprawdę, tak jak mówiliśmy, szpital generalnie no VAT-

u nie rozlicza, nie odlicza.  

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Dziękuję bardzo. Czy jeszcze 

jakieś pytania w tej kwestii? Proszę.  
 

Radny J. Dutkiewicz - Ja mam pytanie. Pytanie mam. Jeżeli ta, te 6 milionów inwestycja będzie 

kosztowała, to ona się zamknie w stanie surowym, deweloperskim czy gotowym do użycia?  

 

P. Karolina Łubińska - Inwestycja, inwestycja zamknie się, że tak powiem, pod klucz, czyli będziemy 

mogli, mogli komórkę zarejestrować i uruchomić z uwagi na to, że projekt przewiduje roboty budowlane 

wraz z wyposażeniem potrzebnym na zakład opiekuńczy. Czyli to już jest kompletna inwestycja. Proszę.  
 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Dziękuję bardzo. Czy jeszcze 

jakieś pytania w tej kwestii? Wobec tego przejdziemy do kolejnego punktu.  

 

Ad. pkt. 2.  

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Informacja o stanie 

finansowym w Spółce pn. „Szpital Powiatowy w Jarocinie” Sp. z o.o. I tutaj, proszę państwa, mamy też 
przesłaną przez szpital realizację przychodów spółki w świetle rozliczenia z Narodowym Funduszem 

Zdrowia. Także mogliście się państwo zapoznać z tym? Tak. Czy odnośnie właśnie tego materiału 

jeszcze ktoś z państwa ma pytania? 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - materiały były przygotowane na Komisję Zdrowia w lutym 

2025. To jest dokument, który już otrzymaliśmy. Czyli to jest wersja ta, którą mieliśmy? Czy państwo ją 
zaktualizują teraz?  

 

P. Renata Kobylarczyk, Zastępca Głównej Księgowej – mam przygotowany rachunek zysków i strat. 

Mam przygotowany wynik finansowy na koniec lutego. Wyniósł stratę 1 689 662 047.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - mówimy o kwotach, mówimy o pozycjach budżetowych. Tak. 

To albo... Niestety... Gdyby państwo mogli zeskanować to.To ja poproszę o zeskanowanie i dołączenie 

do materiałów. Dobrze, żebyśmy to widzieli. Albo ewentualnie na prezentacji. Dziękuję.  
 

 



 

P. Renata Kobylarczyk, Zastępca Głównej Księgowej – Poziom zobowiązań wymagalnych na dzień 
dzisiejszy wynosi 3 088 648,53. Udało nam się zrealizować plan i zejść poniżej miliona zobowiązań 
wymagalnych na koniec grudnia. Czyli cały czas systematycznie spłacamy te zobowiązania z ubiegłego 

roku. No nie da się ukryć, że to nam trochę ciąży. Natomiast zobowiązania wobec Urzędu Skarbowego, 

ZUS-u, czyli publiczno-prawne, są regulowane wobec pracowników, regulowane są w terminie. Nie 

mamy żadnych zobowiązań wobec organów publicznych, które by powodowały zahamowanie naszej 

pracy, bo tym to by się wiązało. W związku z tym staramy się, bo wynik na koniec lutego w tym roku 

jest lepszy od, jak będzie widać, jak pani tutaj zaprezentuje, jest lepszy. Wprowadzamy, wprowadziliśmy 

już zresztą od ubiegłego roku plan oszczędnościowy materiałów, zapasów. Widać, no nie jest może to 

jakaś super, ale nie są to jakieś super kwoty, ale powodują, że wynik jest pięćset parę tysięcy niższy niż, 
lepszy niż w ubiegłym roku. Problemy szpitala są takie, że nie możemy sobie pozwolić na zatrzymanie 

czy zastopowanie jakichś dostaw materiałów, leków. To niestety musimy zabezpieczyć, bo bez tego 

szpital nie będzie funkcjonował. Generalnie nadal jesteśmy pod kreską i wprowadzamy tutaj z panią 
prezes jakieś plany na przyszłość, ale no niestety to nie jest, że z miesiąca na miesiąc nam się sytuacja 

finansowa poprawi.  

 

P. Beata Walczak-Silińska, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie - jeszcze dodam, 

że nawet, nawet wprowadzając tutaj reorganizację i redukcję etatów, tak, to one też nie spowodują, że za 

dwa, trzy miesiące ten wynik, nie wiadomo jak podskoczy, tak? On na pewno będzie on widoczny, ale 

w późniejszym czasie, tak? I z tym musimy tu się po prostu liczyć, tak? Bo jednak dochodzą odprawy, 

wypowiedzenia, tak że tutaj to nie jest tak, że dziś zwolnimy i dziś już będzie rezultat, nie?  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Tak, no bo są pewnie trzy miesięczne okresy wypowiedzenia. 

W protokole pokontrolnym wskazywano na duże nadprodukcje, powiedzmy, w dziale administracji. Czy 

te redukcje dotyczą administracji, czy oddziałów?  

 

P. Beata Walczak-Silińska, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie - Redukcje 

dotyczą całego szpitala. I administracji, i personelu białego, tak zwanego. Jest wszystko przeliczane, są 
inne grafiki ustalane, żeby można było zaoszczędzić na godzinach. Żeby można było zminimalizować 
liczbę godzin, nie kosztem pacjenta i zdrowia oraz tych norm, które są obowiązujące, tak? Bo dobro 

pacjenta jest najważniejsze tutaj i nikt nie będzie przedkładał tego dobra nad ilości osób, które są 
zatrudnione. Wszystko odbywa się zgodnie z tym, co powinno być. Jednak można to usprawnić tu innymi 

harmonogramami.  

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Ja myślę, że tak za miesiąc, 

dwa to można będzie już rzeczywiście przedstawić takie konkrety.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Czy zatrudniła Pani wiceprezesa?  

 

P. Beata Walczak-Silińska, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie - Nie, nie jest 

zatrudniony wiceprezes i nie będzie.  

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Proszę Państwa, czy ktoś z 

Państwa ma jeszcze pytania? Odnośnie właśnie szpitala? Wobec tego, proszę Państwa, bardzo dziękuję. 
Jeżeli nie ma już żadnych pytań tutaj do gości ze szpitala, to bardzo dziękuję za przyjście.  

 

Ad. pkt. 3.  

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Działalność Poradni 

Psychologiczno – Pedagogicznej w Jarocinie. 



 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - I proszę Państwa 

przechodzimy do kolejnego punktu. Działalność poradni psychologiczno-pedagogicznej w Jarocinie. 

Mamy oczywiście przesłany materiał z poradni, ale mamy na sali Panią Dyrektor Lidię Kalinowską, 
której oddaję głos.  

 

P. L. Kalinowska, Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Jarocinie - Dzień dobry 

Państwu. Chciałam zapytać, czy wystarczająco jasne lub ewentualnie czytelne były dla Państwa 

materiały przesłane w prezentacji? Czy ja ją mam omówić? Czy mam odpowiadać na Państwa pytania 

ewentualnie? Chciałabym tylko może powiedzieć, że jest to sprawozdanie za rok 2023-2024. I z takich 

spraw, które interesowałyby Komisję Zdrowia to to, że działania w szerokim zakresie ochrony zdrowia 

psychicznego to są wszystkie działania podejmowane przez poradnie. Nie tylko te związane 

bezpośrednio z rozwojem emocjonalno-społecznym stricte, czyli terapia i diagnoza w tym kierunku, czy 

orzecznictwo, ale wszystkie działania, ponieważ wszystkie one mają za zadanie zwiększenie komfortu 

psychicznego, i odporności, i dobrostanu dzieci i młodzieży, a także ich rodziców i nauczycieli. I to 

chciałam jeszcze zaznaczyć jako taką rzecz bo mogliście Państwo być zaskoczeni tym, że wypisałam 

różne rzeczy w tym sprawozdaniu, różne jakby działki i kierunki działań naszych, i formy działań, 
wszystkie formy działań poradni. Dlatego chciałam tutaj wytłumaczyć to, żeby to było jasne. Pokrótce 

powiem, ponieważ jak Państwo wiecie mamy 14 etatów. W zeszłym roku pracowało 16 nauczycieli, z 

czego 7 etatów to są etaty psychologów, 5,5 pedagogów i 1,5 etatu logopedy. W zeszłym roku 

wykonaliśmy ponad 300 badań logopedycznych, 613 badań psychologicznych, to 104, które się pojawia 

tam jako dodatkowa liczba. To są rzeczy, które dotyczą tego, że te badania psychologiczne musiały być 
pogłębione albo właśnie o sferę emocjonalno-społeczną, albo też na przykład o ADOS-2, to badanie 

specjalistyczne w kierunku rozróżniania i stwierdzenia spektrum autyzmu, albo pod kątem ADHD lub 

różnych innych, oprócz badań typowych intelektu. Badania pedagogiczne to 642 plus 8 też tych 

uzupełniających i diagnozy na podstawie dostarczonej dokumentacji psychologicznej, 43 i pedagogiczne 

26. Jest to o tyle istotne, że zespoły orzekające i działalność i praca na rzecz zespołów orzekających, 

wszystkich pracowników poradni, nie wlicza nam się do pensum. Jak tłumaczy to zawsze Ministerstwo 

i duże poradnie, ponieważ jest to analiza dokumentów, które przynoszą rodzice z zewnątrz. No u nas nie 

ma takiej sytuacji, raz, że nie mamy dostępu do specjalistów, dwa, że nie mamy żadnej innej poradni, 

nawet nie publicznej, psychologiczno-pedagogicznej, więc w zasadzie nie ma skąd brać tych jakby 

dodatkowych zewnętrznych opinii lub diagnoz i dlatego musimy je wykonywać sami. No i badania 

słuchu i przetwarzania słuchowego, w zeszłym roku było ich 18. Proszę Państwa, żeby wydać jedno 

orzeczenie czasami potrzeba trzech, czterech różnych diagnoz, a czasami więcej. Oprócz lekarzy 

specjalistycznej medycznej, tak. Są to badania psychologiczne pod kątem, no jeżeli to jest orzeczenie 

o kształceniu specjalnym, to jest poziom rozwoju intelektualnego i percepcyjno-motorycznego, to jest 

funkcjonowanie emocjonalno-społeczne. Jeżeli jest taka potrzeba, to jest dodatkowe badanie w kierunku 

integracji sensorycznej, badanie logopedyczne, badanie pedagogiczne. Czasami właśnie przetwarzanie 

słuchowe lub funkcjonowanie narządów wzroku w sensie takim funkcjonalnym, co nie jest jednoznaczne 

z tym, że wszystkie orzeczenia wymagają takiej ilości badań. Niemniej jednak minimum to są trzy, tak. 

Może poza wyjątkiem indywidualnego nauczania, tam zazwyczaj są potrzebne dwa kontakty ze 

specjalistami, z pedagogiem i przede wszystkim z psychologiem. Takich orzeczeń w zeszłym roku 

wydaliśmy około 250 i do tego 36 opinii o wczesnym wspomaganiu rozwoju. Czyli łącznie zespoły 

orzekające spotkały się w zeszłym roku 285 razy. Specjalnie mówię o tych opiniach o wczesnym 

wspomaganiu rozwoju, ponieważ one nie są zwykłymi opiniami, które wydajemy, tylko są na takich 

samych zasadach, czyli na zasadach kodeksu postępowania administracyjnego. Tak samo, jak wydajemy 

wszelkiego rodzaju orzeczenia. Tutaj w zeszłym roku pokazałam Państwu też w liczbach pomóc 

bezpośrednio udzielaną uczniom. I tutaj chciałabym zaznaczyć, że w zeszłym roku mieliśmy wyjątkowo 

rekordową wręcz prawie liczbę terapii psychologicznych i psychoterapii. Było ich 180. Wynikało to z 

tego, że dużo, no u nas jak zwykle jest dużo zgłoszeń w tym kierunku, ale też nie tylko to zadecydowało 

o takiej ilości terapii, a też to, że jak wiecie Państwo, część naszych pracowników, psychologów, to są 



 

osoby, które pracują u nas na niepełnym etacie i nie jest to ich pierwsze miejsce pracy. W związku z 

powyższym osoby te przyszły i zdecydowały się nam pomóc tylko dlatego, że będą prowadziły terapię, 
ponieważ za każde przygotowanie jakby w kierunku diagnostyki musiałyby płacić same. I to jest to, co 

napisałam we wniosku między innymi, jednym z, że bardzo ważne jest dla nas to, aby uzyskać zgodę i 
Państwa, i Zarządu Powiatu dotyczącą tej terapii. Dlatego, żeby móc wykształcić diagnostów wśród tych 

pracowników, których mamy, nawet jeżeli poradnia nie jest ich pierwszym miejscem pracy, bo za 

chwileczkę nie będziemy mieli kim badać. A patrząc z punktu widzenia interesu społecznego w tej chwili 

i tych wszystkich zgłoszeń, które u nas są, to powiem, że nie ma takiej ilości terapeutów, 

psychoterapeutów na terenie Jarocina, którzy by zaspokoili te potrzeby. My też nie. Ale patrząc z punktu 

widzenia rodzica, to powiem tak, łatwiej wbrew pozorom dostać się, zapisać się, mieć terapię 
psychologiczną, nawet jeżeli ona będzie prywatna. Niż zrobić diagnozę. A żeby wydać orzeczenia 

iopinie, proszę Państwa, to tylko placówki i tylko poradnia publiczna ma takie uprawnienia. Nikt więcej 

tego zrobić nie może. Natomiast jeżeli chodzi o terapię psychologiczną, uprawnienia do tego mają 
wszystkie inne podmioty i oświatowe i NFZ-towskie, no a także gabinety prywatne. Więc tutaj... Ta 

potrzeba diagnostyki jest w tej chwili tak duża, że naprawdę zależy mi na tym, żeby pracownicy, którzy 

u nas są mogli się również kształcić w kierunku diagnostyki, bo w tej chwili to jest naprawdę największa 

chyba potrzeba. No i nie mówiąc już o tym, że wszystkie szkoły i podstawówki i przedszkola i szkoły 

ponadpodstawowe czekają na wydanie tej diagnozy. Nie mówiąc już o wydaniu tych orzeczeń, 
szczególnie orzeczeń, ponieważ na tej podstawie mogą planować dalsze działania i kroki na kolejne lata 

szkolne. A my, jak Państwo wiecie, nie jesteśmy w stanie... staramy się i w większości się udaje, ale nie 

zawsze, żeby wszystkie orzeczenia zostały wydane do 30 września kolejnego roku szkolnego. W 

pierwszej kolejności oczywiście badamy te klasy. Znaczy zerówki, które idąc i rozpoczynając edukację 
szkolną, żeby tutaj była jasna sprawa ilu, ile oddziałów na przykład integracyjnych trzeba będzie 

powołać. I co jeszcze chciałabym Państwu powiedzieć? Prowadzimy pomoc indywidualną, pomoc 

grupową. Szczególnie teraz istotne zajęcia dotyczące rozwoju społeczno-emocjonalnego. To był trening 

umiejętności społecznych. Szczególnie dużym zainteresowaniem cieszył się TUS z LEGO. To był taki 

projekt innowacyjny, gdzie dzieciaki pracowały w oparciu o właśnie układanie klocków, robienie 

różnych rzeczy. Na przykład swoich herbów, dopasowywanie i układanie powiedzmy figurek, które 

w danej sytuacji, jak mogą się czuć i opowiadanie o nich. Łatwiej czasami jest opowiedzieć o figurce, o 

zabawce, o czymkolwiek innym, niż nazywać i mówić o swoich emocjach i o swoich przeżyciach. Były 

duże, jak zwykle zresztą. Bierzemy udział w bardzo dużych akcjach i kampaniach społecznościowych, 

profilaktycznych. W zeszłym roku to był Stop Hate, którego odbyło się kilka spotkań w Jarocińskim 

Ośrodku Kultury. To były spotkania dla uczniów szkół gminy Jarocin. I duża konferencja profilaktyczna. 

To była dla młodzieży szkół ponadpodstawowych. A dokładnie właściwie ona się odbyła w szkole. 

Ponadpodstawowej numer 2. Stop Przemocy. Duży program również, bo ponad 10 spotkań. To program 

profilaktyczny kierowany do dzieci przedszkolnych. I on nazywał się Przyjaciele Zipiego. Prowadzimy 

też, tak jak powiedziałam, zajęcia i treningi dla nauczycieli, dla wychowawców, dla pedagogów, 

psychologów szkolnych i pedagogów specjalnych, bierzemy udział w radach pedagogicznych, w 

spotkaniach zespołów nauczycielskich, niebagatelną formą pomocy są również konsultacje i porady, 

proszę Państwa, ponad 1000 ogólnie w zeszłym roku, z czego około 240 to były porady dla nauczycieli, 

około 800 czy ponad 800 to były porady dla rodziców, dzieci i uczniów w różnym wieku, od przedszkola, 

po szkoły ponadpodstawowe, ale jeszcze przed ukończeniem 18 roku życia. Chciałabym jeszcze tutaj 

powiedzieć, bo tego chyba nie napisałam, że od kilku lat faktycznie spotykamy się z czymś takim, że 

coraz więcej, małych dzieci, czyli dzieci z przedziału 3 do 6 trafia do nas ze względu na trudności w 

zachowaniu i tutaj są dość duże różnice, ponieważ niektóre dzieci mają zaburzenia zachowania w obu 

środowiskach, czy we wszystkich środowiskach, w jakich się znajdują, czyli i w przedszkolu, i w domu, 

i powiedzmy na podwórku, ale też mamy takie grupy dzieci, które np. w przedszkolu sobie radzą. 
W domu nie. Albo odwrotnie. Nie radzą sobie w przedszkolu, gdzie mają dużo bodźców i dużo dzieci, a 

w domu, w momencie, kiedy jest ta uwaga tylko na nich skupiona, tam sobie radzą. No i w takich 

sytuacjach najczęściej uruchamiamy właśnie pomoc dla rodziców w postaci spotkań w przedszkolach 



 

lub w szkołach, pogadankach, konsultacjach indywidualnych, a także w takim też dużym europejskim 

programie profilaktycznym, który prowadzimy od kilku lat, czyli Szkoła dla Rodziców i Wychowawców. 

I tam rodzice mogą w taki zaplanowany krok po kroku procesie uczyć się albo doskonalić swoje 

kompetencje wychowawcze. I m.in. właśnie taki program. Program w zeszłym roku też realizowaliśmy. 

Oprócz typowej terapii rodzin, ponieważ tutaj mamy tych rodzin niewiele i to ze względu na moce 

przerobowe, ale też ze względu na to, że no mamy też troszkę trudności lokalowych, zaraz do tego wrócę, 
wprowadziliśmy coś takiego też jak coaching rodzicielski i jest to taka forma wydobywania z rodziców, 

że tak powiem najlepszych sposobów radzenia sobie i przekonania na zasadzie odpowiedniego 

prowadzenia, odpowiedniego zadawania pytań, odpowiedniego stawiania problemów, takiego 

przekonania w nich również odnośnie tego, że mogą, chcą, potrafią, bo to też jest w tej chwili duży 

kłopot, z tego względu, że rodzice, zwłaszcza małych dzieci czasami im się wydaje, że ten czas, który 

spędzają w pracy albo tak na różnych innych aktywnościach zawodowych, to jak przyjdą do domu, 

wystarczy, że powiedzmy, nie wiem, spełnią jakieś oczekiwania tych dzieci pod względem zabawek, 

pod względem, nie wiem, dostępu do różnych multimediów, że będą mówiąc wprost, chodzi o to, że 

wynagradzają im tę swoją nieobecność w różny sposób, nie zawsze dla dzieci korzystnych. No i co 

zauważamy, zwłaszcza u młodych ludzi, to, że bardzo często boją się stawiania granic swoim dzieciom. 

I tutaj też duża rola i nauczycieli, i nasza, żeby wytłumaczyć rodzicom, że są w stanie. tawianie granic z 

dziecku, to jest dbanie o jego bezpieczeństwo, ponieważ on w tych ramach, bez względu na to jak się 
buntuje, jak chce przekraczać te granice, na ile je sprawdza, to zawsze mając ramy czuje się bezpieczniej. 

I to jest też ważne. Wysłałam Państwu taką informację odnośnie tego, z jakimi różnymi instytucjami 

współpracujemy, jakie żeśmy różne formy tej działalności i współpracy podjęli. Między innymi chciałam 

powiedzieć, że właśnie w ramach projektu... Bo tak chciałam dzisiaj Państwu to powiedzieć, ze względu 

na to, że przed chwileczką były sprawy dotyczące szpitala. W związku z realizacją takiego projektu, 

rewitalizacja szpitala powiatowego w Jarocinie, współpracujemy ze szpitalem, współprowadząc punkt 

poradnictwa psychologiczno-pedagogicznego, który na terenie szpitala powstał. I w ramach tego 

projektu już były zrealizowane różne zajęcia dla dzieci, które przebywają w szpitalu. Dla rodziców, 

dzieci lub chętnych, którzy chcą się z nami skontaktować, ale też było szkolenie, takie może szkolenie, 

może za duże słowo, spotkanie informacyjne, chociaż tak, szkoleniowe dla pań położnych, żeby 

sprawdzić, żeby może uczulić, na co zwracać uwagę przy noworodkach. Aby umieć w miarę szybko 

dostrzec różne problemy. Są to różne rzeczy, które nie są do końca normatywne. I powiadomić rodziców, 

w razie czego, gdzie mogą szukać pomocy. Jeszcze chciałam państwu powiedzieć, zresztą to napisałam, 

że ważne jest to, że oprócz tego, że wprowadziliśmy, wprowadziliśmy ten TUS LEGO, to w dużej 

mierze, znaczy powiedziałabym nawet, że w większości, pozyskaliśmy ze zbiórki środowiskowej, 

Pomocy do prowadzenia tych zajęć, bo wiecie państwo, że jak jest kilka grup, to do tych klocków 

potrzeba dużo. Ogłosiliśmy na naszym Facebooku taką potrzebę, poprosiliśmy ładnie i naprawdę dużo 

z tych rzeczy otrzymaliśmy. Bardzo dużo klocków. I teraz chciałam powiedzieć tak, jak państwo wiecie, 

nie jesteśmy w stanie odpowiedzieć na zapotrzebowanie. Napisałam również to, co na styczeń tego roku 

było, że ponad 120 osób oczekiwało na badania, około setki albo około 80 na terapię psychologiczną. 
Również dużo osób czekało na terapię logopedyczną, mimo tego, że w zasadzie w każdej placówce 

oświatowej w tej chwili jest i logopeda, i w większości, bo nie we wszystkich, w większości jest 

psycholog. Także to ciągle jeszcze przed nami, ale żebyśmy mogli chociaż w jakiejś części bardziej 

odpowiadać na zapotrzebowanie środowiska, no to musielibyśmy mieć oczywiście kadry. I powiem tak, 

może zwiększenie etatów nie byłoby najtrudniejszą sprawą, chociaż nie wiem, co na to pan skarbnik, ale 

myślę sobie, że to byłoby jedną z łatwiejszych rzeczy, którą można byłoby uzasadnić. Natomiast 

kłopotem jest to, żeby ludzie, zwłaszcza psycholodzy, psychologowie chcieli przyjść do oświaty. bo to 

jest kłopot, a jak już przychodzą do oświaty, to kwestia taka, że trzeba ich wykształcić, no i trzeba ich 

zmotywować, bo nie wszyscy chcą wchodzić w proces diagnostyczny, bo on jest żmudny, trudny i długi, 

no i nie tak efektowny i efektywny jak czasami terapia, chociaż nie zawsze ona jest, że tak powiem, 

efektywna w takim wymiarze, jak życzylibyśmy. Takie są kwestie, o których mówili sobie rodzice, 

nauczyciele czy sami pacjenci. No, ale żeby jeszcze, nawet gdyby się okazało, że ich mamy i oni się do 



 

nas zgłaszają, to coraz większym problemem jest miejsce. Proszę państwa, nie mamy już teraz, już się 
dzielimy gabinetami i nawet gdy przyjdzie do nas parę osób, na ten jeden, dwa czy ileś etatu, nawet 

gdyby się tak zdarzyło, to my już nie mamy mocy przerwowych w kwestii lokalu, więc to będzie też 
rzecz, nad którą się będzie trzeba z każdym, nie wiem, no rokiem może, chyba, że przyjdą takie zmiany 

w poradnictwie, o których jeszcze nie wiemy i będą dodatkowe jakieś konkursy, cokolwiek innego, nie 

umiem na to pytanie odpowiedzieć, ale na dzień dzisiejszy to jest problem. Z mojej strony to jest problem. 

To tyle. Dziękuję.  
 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Dziękuję bardzo. Czy ktoś z 

państwa ma pytania? Proszę.  
 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Pani przewodnicząca, szanowni państwo, ja rzeczywiście sobie 

zdaję sprawy z tego, że baza lokalowa jest jaka jest. To znaczy najbardziej mnie niepokoi to, że brak jest 

psychologów przede wszystkim na rynku i tak jak pani dyrektor mówiła, że tych psychologów, to żeby 

chcieli pracować w oświacie. Dlatego, że no nie jest aż taka wdzięczna po prostu praca, a lepiej jak ktoś 
przyjdzie prywatnie do gabinetu z konkretnym problemem. A w przypadku tu rzeczywiście diagnozy, 

którą trzeba wystawić, to nie jest po prostu bym powiedział jeden specjalista, może być dwóch, może 

być trzech czy czterech, nawet żeby rzeczywiście zdiagnozować problem, który dotyczy danego dziecka. 

Także tu jest rzeczywiście kłopot. Jeden plus, co pani dyrektor tutaj powiedziała, to jest właśnie to, że w 

odniesieniu do poradni psychiatrycznej, że pojawiła się w szpitalu tutaj. Dlatego, że cały czas mieliśmy 

problem, jeśli chodzi o psychiatrów dziecięcych.  

 

P. L. Kalinowska, Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Jarocinie - Nie pojawiła się 
poradnia psychiatryczna. Nie, to jest punkt pomocy psychologiczno-pedagogicznej.  

 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Aha, przepraszam, ja źle to zrozumiałem, bo pamiętam, że 

przecież były już takie projekty, że w ramach projektów... związanych z Ministerstwem Oświaty i także 

Ministerstwem Zdrowia, miały powstać takie po prostu punkty, placówki, właśnie związane akurat 

przede wszystkim z opieką psychiatryczną właśnie dla dzieci i młodzieży. To wszystko jakoś tak się po 

prostu, jak generalnie można powiedzieć, że rozjechało. Także szkoda, że po prostu tak to nastąpiło. Ja 

rozumiem, że potrzeby są rzeczywiście po prostu... duże, ale myślę, że po prostu tak jak tutaj Pani 

Dyrektor wspomniała, chodzi o dofinansowanie szkoleń z zakresu diagnozy dla psychologów, dla 

których poradnia nie jest pierwszym miejscem pracy. Ja myślę, że to jest po prostu akurat najmniejszy 

problem, dlatego, że Państwo i tak każdego roku mają odpis związany na szkolenia. Myślę jedynie, że 

po prostu w tym przypadku, kiedy to nie jest oczywiście dla psychologa, nie jest to pierwsze miejsce 

zatrudnienia, jeśli po prostu ze strony poradni miało być dofinansowanie, a mówiąc inaczej, tu z powiatu, 

no to należałoby też związać jakoś tą osobę powiedzmy na 4-5 lat, żeby po prostu w jakiś sposób ona 

zrekompensowała te wydatki, bo ja sobie zdaję sprawę z tego, że to kształcenie jest nam potrzebne. Jeśli 
chodzi po prostu o, bym powiedział, w zasadzie w szerszym, bym powiedział, zakresie szkolenia właśnie 

dla psychologów. Ale myślę, że to by było tu rozwiązanie, także ja tu uważam, że tutaj wszyscy z komisji 

byśmy się zgodzili za tym, żeby po prostu jednak tu iść na rękę pani dyrektor, tym bardziej, że zależy 

nam na tym, żeby tych psychologów mieć w tej chwili, bo to jest problem. Ze sprawą lokalową, no jest 

trochę po prostu gorzej, no bo jak sobie pani dyrektor przypomina, swego czasu udało się poprawić 
szkole, po prostu bym powiedział tą bazę. W tym przypadku tu nie chodzi o to, że dyrektor to tutaj 

wydeptał, tylko po prostu rzeczywiście tam też były problem, dwuzmianowość, jeśli chodzi o dzieci, 

które się uczyły po prostu w tej szkole, a biorąc pod uwagę oczywiście stopień, jeśli chodzi o 

niepełnosprawność w cudzysłowie, jeśli chodzi o te dzieci, to rzeczywiście był tam problem. No więc z 

tego względu jak gdyby poradnia, bym powiedział tutaj akurat PCPR został przeniesiony akurat wtedy, 

bo było miejsce nad stacją kolejową, w miejscu akurat straży miejskiej no a tu szkoła zyskała. No, co 

prawda państwo też coś tam zyskali, urwali, jak się nie mylę, ale... I jeden malutki gabinecik. Tak, ale to 



 

znaczy tak, proszę państwa, można się zastanowić, czy w określonych godzinach czasu, biorąc pod 

uwagę ten sam poziom parter, nie można by było z dyrektorem nawiązać tu kotakt, żeby jednak po prostu 

były jednak możliwości udostępnienia dwóch czy trzech pomieszczeń. W ramach po prostu prowadzonej 

przez państwa diagnozy. Myślę, że to jest temat otwarty. Trzeba będzie dyrektora zaprosić na spotkanie 

i może akurat z tego coś wyjdzie. A najlepiej u państwa się spotkać, tak mi się wydaje, że to by było 

rozwiązanie.  

 

P. L. Kalinowska, Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Jarocinie - Ja tylko powiem 

jeszcze takie dwie rzeczy. To znaczy tak, problemy akurat z pomieszczeniami mogą być duże, ponieważ 
no diagnozy z założenia, jeżeli mają sprawdzać warunki optymalne funkcjonowania dziecka, nie mogą 
być po szkole, zwłaszcza u maluchów, ani po przedszkolu, kiedy oni są już zmęczeni. Natomiast do 

południa szkoła jest w pracy i ze współczesnego wspomagania rozwoju też jest w pracy. Także tu będzie 

kłopot. Jeżeli mogę wrócić jeszcze do tego szkolenia psychologów, to chodzi o to, że uchwała nas 

zobowiązuje do tego, żeby móc dofinansować doskonalenie zawodowe pracownikom, których poradnia 

i każda inna placówka oświatowa w powiecie jest pierwszym miejscem pracy. I to jest ta sytuacja. Jeżeli 

chodzi o związanie, to pewnie w zależności od środków na razie jest tak, że minimum dwa lata.  

 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Myślę, że od strony prawnej by trzeba sprawdzić, czy możemy 

taką uchwałę akurat wywołać jako już wtedy tu i komisja i jako rada i wtedy byśmy zrobili krok do 

przodu. Myślę, że to jest do rozważania jeszcze. Ja na razie dziękuję.  
 

P. L. Kalinowska, Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Jarocinie - Ja jeszcze, jeżeli 

mogę dopowiedzieć Państwu, to wiecie Państwo, że ja się od kilkunastu lat tutaj bardzo aktywnie staram 

pozyskać jakiegokolwiek specjalistę, psychiatrę. Bardzo się staramy też nawiązać jakieś kontakty z 

psychiatrami, ale to, że nie mamy takiego punktu, to również kwestia tego, że ciągle tych lekarzy jest na 

rynku za mało. Ja teraz weszłam też w kontakt z CUS-em w Jarocinie, ponieważ oni mają 
prawdopodobnie jakieś albo już pozyskali, albo mają możliwość pozyskania pieniędzy z projektu i 

przekazałam już im wszystkie informacje na ten temat mi wiadomy, czyli dotyczące tego, kogo można 

byłoby zapytać, czy przyszedłby do Jarocina nawet raz na dwa tygodnie na jakieś dyżury. Z tym, że tutaj 

chcę podkreślić, bo to istotna informacja, że byłaby to dostępność, o ile się uda, tylko dla dzieci z gminy 

Jarocin. Tak, tak. Nie?  

 
P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - to znaczy, pani dyrektor, ja myślę, że zobaczymy, bo myślę, 
że tu z pedagogami można to łatwiej rozwiązać, no ale jeśli chodzi o psychiatrów, szczególnie o akurat, 

bym powiedział, tej dziedzinie, tej dziecięcych, no tu jest problem, bo rzeczywiście na rynku brakuje 

tych psychiatrów. Zresztą nawet jak się rozmawia ze znajomymi, to jest wielki problem, żeby nawet 

dostać je prywatnie po prostu. Tak. Że te terminy też są bardzo, bardzo długie, żeby można było w jakiś 
sposób udzielić pomocy. Tak. Szczególnie tutaj dziecku, nie mówiąc też o dorosłych, którzy mają te 

same problemy przecież.  
 

P. L. Kalinowska, Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Jarocinie - Nie mówiąc też o 

tym, że czasami w niektórych procesach orzeczniczych wymagane jest zaświadczenie od psychiatry. I 

wtedy, no... Tak. Czekamy, po prostu czekamy.  

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Szanowni państwo, może tylko poinformuję tak, że jeżeli chodzi 

o budżet na dofinansowanie. Na dokształcanie nauczycieli, no któremu też podlega poradnia 

psychologiczno-pedagogiczna. To tak jak co roku mamy odpis zaplanowany w budżecie. Środki zostały 

rozdysponowane częściowo już na placówki, jednostki oświatowe. Część została jeszcze w starostwie, 

także jak najbardziej można się zwracać. Zresztą poradnia co roku dostawała dodatkowe środki, 

dodatkowe dofinansowania. Więc tutaj środki są. Natomiast jeżeli chodzi o budżet poradni jako taki, 



 

tegoroczny. No to przypomnę, że poradnia działa na arkuszu organizacyjnym, który jest na rok szkolny 

zatwierdzany. Czyli ten plan na rok 2024 szkolny. 24-25 to się kończy w sierpniu. I tutaj te środki są 
takie jakie są. Ale według moich wyliczeń od 1 września, myślę, że tamten jeden etat to się jeszcze w 

planie zmieści. Także też on nie był tak obcięty co do kropki, że tak powiem. Więc pewnie jest kwestia 

do rozmawiania przy konstrukcji następnego arkusza na następny rok szkolny.  

 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady -Tak, myślę, że to jest kwestia też arkusza organizacyjnego. 

Rzeczywiście prac poradni psychologiczno-pedagogicznej. Ale to jest oprócz tego wywołanie tej 

uchwały, że rzeczywiście, że w tym przypadku, kiedy będzie psycholog na powiedzmy na kilku 

godzinach zatrudniony w poradni psychologiczno-pedagogicznej. I tu chodzi o to, żeby po prostu można 

było też mu dofinansować dokształcanie w takiej potrzebie, jakiej tutaj poradnia potrzebuje. Także 

myślę, że tu w tym przypadku musiałaby być jednak wywołana uchwała. Bo na razie nie mamy podstaw 

prawnej, żeby po prostu iść w ten kierunek. Ale zobaczymy, to myślę, że to jest jeszcze do rozważenia. 

Dziękuję.  
 

P. L. Kalinowska, Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Jarocinie - Ja potwierdzam i 

dziękuję, bo naprawdę pod względem dofinansowania i dofinansowania do dokształcania zawodowego 

naprawdę od kilku ładnych lat zyskujemy dużo od powiatu. Także bardzo dziękujemy. Pod względem 

doskonalenia zawodowego.  

 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - zawsze staramy się, bo przecież w końcu to są nasze dzieci, 

jakby na to nie patrzeć, więc stąd też wynika po prostu ta cała troska. A biorąc pod uwagę ilość tych 

specjalistów, którzy mamy akurat w poradni psychologicznej, pedagogicznej, no to zdaję sobie sprawę 
z tego, że te kolejki nam nie znikną. Ja nie wiem, czy one nawet nie rosną. Tak patrząc rok do roku, 

widzę, że w odniesieniu po prostu do udzielanych opinii i tego wszystkiego, że to po prostu zwiększa 

się, jakby na to nie patrzeć.  
 

P. L. Kalinowska, Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Jarocinie - Ciągle się 
zwiększa i jeszcze powiem tak, no mówiąc brzydko, naprawdę, no powiem kolokwialnie, ja już trochę 
żyłuję tych moich diagnostów, ponieważ w zeszłym roku, tak jak Państwu mówiłam, było około 650, 

powiedzmy, diagnoz psychologicznych i pedagogicznych, to na dzień 31 stycznia tych diagnoz 

psychologicznych było już ponad 400, zresztą podobnie z pedagogicznymi. Czyli teoretycznie 2 trzecie 

tego, co zrobiliśmy w zeszłym roku do końca sierpnia, jest zrobione na 31 stycznia, więc proszę sobie 

wyobrazić, jakie to jest obłożenie i jakie to jest, no naprawdę poświęcenie. Bo tak mogę powiedzieć tych 

naszych pracowników, którzy po prostu, no okupują to potem ciężką nerwicą. Także dziękuję.  
 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - No tylko możemy podziękować po prostu Pani Dyrektor i 

właśnie tutaj pracownikom właśnie w tym zakresie.  

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Pani Dyrektor, ja miałabym 

tylko jeszcze takie pytanie, w związku z tym, że mówiła Pani, że coraz więcej tych młodszych dzieci ma 

problemy i zgłaszają się do poradni. Czy byłaby w stanie Pani odpowiedzieć? Czy to dotyczy dzieci na 

przykład z pogotowia opiekuńczego, też z rodzin zastępczych, czy niezależnie z jakiego środowiska, to 

te młodsze dzieci, coraz więcej jest tych młodszych dzieci, które potrzebują pomocy. I z czego to może 

wynikać? Na pewno jest wiele takich przyczyn, ale może Pani Dyrektor by tutaj nam przybliżyła.  

 

P. L. Kalinowska, Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Jarocinie - w zasadzie wydaje 

mi się, że częściowo albo w dużej mierze już odpowiedziałam wcześniej, jeżeli chodzi o przyczyny. 

Natomiast jeżeli chodzi o zgłoszenia, nie ma tutaj żadnej bezpośredniej zależności. Oczywiście 

w rodzinach zastępczych należy się spodziewać tego, że jeżeli zostały tam zerwane więzi na poziomie 



 

tego potrzeby bezpieczeństwa zaraz po narodzeniu, to te dzieci z pewnością będą naszymi klientami. 

Jeżeli były świadkami jakiejś przemocy lub ofiarami przemocy, jeżeli miały jakieś traumy związane 

z porzuceniem, czy z czymkolwiek takim, no to trudno się nie spodziewać, że trafią do nas. Ale tak jak 

powiedziałam, również jest to kwestia takiej mniejszej ilości czasu, którą mogą poświęcić rodzice, bo to 

nie znaczy, że oni nie chcą. Przede wszystkim to moim zdaniem bardzo dużym problemem jest to, że 

dzieci od samego urodzenia prawie że są nastawiane prawo półkulowo, czyli teoretycznie telefon, tablet, 

telewizor, laptop itd. Ten nadmiar bodźców naprawdę przestymulowuje dzieci i one mają kłopoty. I z 

koncentracją. I z wytrwałością. I z różnymi takimi rzeczami jak uwaga, czy skupienie na czymkolwiek 

innym, a zwłaszcza na słowie, ponieważ one naprawdę działają na bodźcach wzrokowych w większości. 

I skupienie ich uwagi na słowie, które i to od razu widać w przedszkolu, a zwłaszcza w szkole. W 

momencie kiedy w większości są to rzeczy związane jednak z formą mówioną przez nauczyciela. Że oni 

się po prostu nie potrafią na tych bodźcach werbalnych skupić. Tak, to skupienie uwagi jest 

dziesięciominutowe, czasami mniej.  

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych -Dziękuję. Czy ktoś z Państwa 

ma jeszcze jakieś pytania do Pani Dyrektor? Nie widzę. Wobec tego ślicznie dziękujemy Pani Dyrektor. 

Jeżeli ma Pani czas, moce przerobowe. Chętnie Panią tutaj zapraszamy, żeby Pani została. Ale jeżeli 

musi Pani wrócić do swoich obowiązków, rozumiemy. I dziękujemy ślicznie. Bardzo dziękuję.  
 

Ad. pkt. 4.  

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Sprawy bieżące – 

zaopiniowanie projektów uchwał, zapoznanie się z materiałami sesyjnymi w zakresie działania komisji. 

 

1. P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - zaopiniowanie projekt 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane przez Prezesa 

Zarządu Funduszu Powiatowi Jarocińskiemu na 2025 rok. Przechodzimy zatem proszę Państwa do 

kolejnego punktu. I tutaj poproszę o zreferowanie Dyrektora Pana Patryka Kulkę.  
 

P. Patryk Kulka Dyrektor PCPR w Jarocinie - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni. 

Uchwała dotyczy podziału środków PFRON na poszczególne zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej 

i społecznej. Projekt tej uchwały został skonsultowany z Powiatową Społeczną Radą do Spraw Osób 

Niepełnosprawnych. Powiat Jarociński otrzymał na 2025 rok ponad 3 miliony 433 tysiące złotych na 

wszystkie zadania. Jest to łącznie kwota 14,5 tysiąca wyższa niż w poprzednim roku. Ale tutaj należy 

dodać, że podział środków jest przyznawany dla WTZ-ów na jednego jakby uczestnika. I w ubiegłym 

roku były to 33.696. Natomiast w tym roku jest to kwota na uczestnika wyższa o 1,5 tysiąca. Co daje 

zwiększenie o 78.000 złotych. I kwota jest wyższa na WTZ-y. Z kolei na rehabilitację społeczną 
pozostanie nam kwota do podziału niższa o prawie 63,5 tysiąca złotych. Trzeba również zauważyć, że 

wzrasta kwota, którą przyznając dofinansowanie do udziału osoby niepełnosprawnej czy opiekuna w 

turnusie rehabilitacyjnym, te kwoty również wzrastają. Tutaj nie możemy nic sobie jakby zmieniać i na 

przykład przy osobie ze znacznym stopniem w ubiegłym roku było to dofinansowanie 2262 złote, z kolei 

w tym roku będzie to kwota wyższa o 281 złotych, czyli 2543. Ogólnie proponuje się podział na właśnie 

turnusy rehabilitacyjne 560 tysięcy. Dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki osób 

niepełnosprawnych, my to potocznie nazywamy imprezy, 29 tysięcy. Dofinansowanie zaopatrzenia w 

sprzęt rehabilitacyjny i przedmioty ortopedyczne oraz środki pomocnicze 614 tysięcy. Likwidacja barier 

architektonicznych, technicznych i w komunikowaniu 400 tysięcy. I warsztaty terapii zajęciowej, kwota, 

która tutaj jest jakby niepodzielna tylko z uwagi na koszty. Koszt uczestnika, o czym wcześniej 

wspomniałem, milion 830 tysięcy złotych. Dziękuję.  
 



 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Dziękuję bardzo. Czy są jakieś 
pytania do pana dyrektora? Nie widzę, zatem przystępujemy do głosowania. Głosujemy w systemie 

esesja poprzez właściwe przyciśnięcie przycisku. Dziękuję. Zatem Komisja Zdrowia i Spraw 

Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 7 głosów za. Dziękuję bardzo.  

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projekt uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przekazane przez Prezesa Zarządu Funduszu Powiatowi Jarocińskiemu na 2025 rok. 

Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (7) Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Elżbieta Kostka, Karol 

Matuszak, Małgorzata Niestrawska - Kaźmierczak, Jan Szczerbań PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ 

(0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (0) 

 

2. P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - zaopiniowanie projekt 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie przyjęcia sprawozdania i dokonania oceny rocznej 

działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Jarocinie prowadzonego przez Stowarzyszenie OPUS 
za rok 2024. I również poproszę o zreferowanie Pana Dyrektora Patrykę Kulkę.  
 

P. Patryk Kulka Dyrektor PCPR w Jarocinie - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni. 

Zgodnie z paragrafem 21 rozporządzenia w sprawie warsztatów terapii zajęciowej, jednostka 

prowadząca warsztat terapii, w tym przypadku Stowarzyszenie OPUS, składa corocznie sprawozdanie 

z działalności. I na tej podstawie właśnie dokonywana jest przez Radę Powiatu ta ocena. Tutaj warto 

dodać, że z dokumentów przekazanych przez Stowarzyszenie wynika, że proces rehabilitacji 

prowadzony był prawidłowo. Zgodnie z indywidualnym procesem terapii i rehabilitacji przygotowanym 

przez Radę Programową WTZ. Stanowi to wszystko podstawę do pozytywnej oceny jego działalności. 

Ja dodam jeszcze, że zgodnie z kolejnym paragrafem 22 tego samego rozporządzenia, co roku warsztaty 

terapii zajęciowej także kontrolujemy. W związku z powyższym proszę o pozytywne zaopiniowanie 

przedstawionej uchwały.  

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Dziękuję bardzo. Czy są 
pytania do Pana Dyrektora? Nie widzę. Zatem proszę Państwa głosujemy, również w systemie e-sesja. 

Poprzez właściwe wybranie przycisku. Dziękuję bardzo. Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję bardzo.  

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projekt uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

przyjęcia sprawozdania i dokonania oceny rocznej działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Jarocinie 

prowadzonego przez Stowarzyszenie OPUS za rok 2024 

Wyniki głosowania ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (6) Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Karol Matuszak, Małgorzata 

Niestrawska - Kaźmierczak, Jan Szczerbań PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (1) 

Elżbieta Kostka NIEOBECNI (0) 

 

3. P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - zaopiniowanie projekt 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie ustalenia wysokości opłat za usługi wsparcia 

krótkoterminowego w Domu Pomocy Społecznej im. Marii Kaczyńskiej w Kotlinie w 2025r. i o 

zreferowanie poproszę Pana Dyrektora Janusza Krawca.  

 



 

P. J. Krawiec, Dyrektor DPS w Kotlinie - Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, ja już może nie będę 
przytaczał podstawy prawnej, tylko powiem tyle, że od roku ubiegłego, czyli 2024 roku, dom pomocy 

społecznej oprócz swojej działalności statutowej prowadzi drugą, dotyczącą opieki krótkoterminowej. 

To ustawodawca jakby narzucił obowiązek na zarząd powiatu, publikowanie osobo-dni, czyli 1/30 z 

kosztu nie niższego niż koszt publikowany Domu Pomocy Społecznej na dany rok. Dlatego jest ta prośba 

o podjęcie tej uchwały, a uchwała, ten koszt jest potrzebny po to, że ustawodawca umożliwia korzystanie 

osobom potrzebującym do 14 dni w ciągu roku ze świadczenia opieki krótkoterminowej. Jest to opieka 

również jakby kierowana decyzją administracyjną o umieszczeniu takiego podopiecznego do 14 dni w 

każdym roku. I w zależności od dni, czyli osobo-dni tej opieki, ten koszt jest potrzebny do wyliczenia.  

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Dziękuję bardzo. Czy ktoś 
ma do Pana Dyrektora jakieś pytanie? Nie widzę. Zatem również głosujemy w systemie e-sesja poprzez 

wybranie odpowiedniego przycisku. Bardzo proszę. Dziękuję bardzo. Zatem Komisja Zdrowia i Spraw 

Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 6 osób za. Dziękuję.  
 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projekt uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za usługi wsparcia krótkoterminowego w Domu Pomocy Społecznej im. Marii 

Kaczyńskiej w Kotlinie w 2025r. 

Wyniki głosowania ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (6) Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Karol Matuszak, Małgorzata 

Niestrawska - Kaźmierczak, Jan Szczerbań PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (1) 

Elżbieta Kostka NIEOBECNI (0) 

 

4. P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - zaopiniowanie projekt 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie realizacji w Domu Pomocy Społecznej im. Marii 

Kaczyńskiej w Kotlinie programu Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej „Opieka 
wytchnieniowa” – edycja 2025. I również proszę o zreferowanie Pana Dyrektora DPS-u w Kotlinie 

Janusza Krawca.  

 

P. J. Krawiec, Dyrektor DPS w Kotlinie - Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, jest to jakby 

konsekwencja tej naszej działalności dodatkowej, czyli opieki krótkoterminowej. Realizujemy również 
opiekę wytchnieniową. Ona się różni tylko od opieki krótkoterminowej z tym, że podopieczny, który 

korzysta z naszej opieki do 14 dni nie płaci, nie ponosi żadnych kosztów. Pozyskaliśmy na rok 2025 

środki z funduszu w wysokości 516 800 zł. Też od ubiegłego roku w Domu Pomocy Społecznej w sumie 

zmiana, nowelizacja ustawy nr 23 umożliwia Domu Pomocy Społecznej również realizację takiej opieki 

wytchnieniowej, ale warunkiem realizacji czy działania w tym kierunku jest zmiana decyzji Wojewody 

o również prowadzenie opieki krótkoterminowej. I dlatego też proszę Szanowną Komisję o podjęcie 

takiej uchwały. Stronami umowy są powiat czyli starostwo powiatowe i urząd wojewódzki, Dziękuję.  
 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Dziękuję. Czy są pytania do 

Pana Dyrektora? Proszę.  
 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - z opinii osób, które korzystały, to było bardzo zadowolone. 

Ile było takich usług? Czy wystarczyło pieniędzy? Czy nie zostało? Jak to wyglądało? Czy na przykład 

ktoś nie został pod koniec roku obsłużony, bo zabrakło środków? Jak to Pan ocenia w ogóle ten projekt?  

 

P. J. Krawiec, Dyrektor DPS w Kotlinie - DPS w Kotlinie jest takim prekursorem na terenie 

województwa wielkopolskiego, jeżeli chodzi o tą dodatkową działalność. Rozpoczęliśmy od 

dwudziestego trzeciego, dwa w sumie dwudziestego drugiego, dwudziestego trzeciego roku, realizując 



 

grant Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej. To nam dało takie troszeczkę jakby przedpole 

działania w tym zakresie właśnie opieki krótkoterminowej i opieki wytnieniowej. Trzeci rok już był. My 

już teraz realizujemy tę opiekę, czy będziemy realizować, bo od pierwszego kwietnia jakby ruszamy. Na 

pewno potrzeby są ogromne, jeżeli chodzi o opiekę wytnieniową. Z naborem jest różnie. Prowadziliśmy, 

rozpoczynając realizację grantu, rozpoczynaliśmy bardzo szeroką kampanię reklamową. Spotkaliśmy się 
z wszystkimi środowiskami, w których funkcjonują osoby niepełnosprawne, czyli opiekunowie, czy 

rodzice osób niepełnosprawnych. Z różnymi skutkami. W roku ubiegłym z tej opieki wytnieniowej 

skorzystały 64 osoby. Aczkolwiek musieliśmy oddać duże środki do wojewody z racji tej, że nie było 

jakby naboru. Duży taki okres zainteresowania to był okres wakacyjny, czyli czerwiec, lipiec, sierpień. 
Pozostałe okresy gdzieś realizowaliśmy na poziomie 30%. Dziękuję.  
 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Dziękuję. Czy są jeszcze 

jakieś pytania? Wobec tego głosujemy w systemie eSesja poprzez wybranie odpowiedniego przycisku. 

Bardzo proszę. Dziękuję bardzo.  

 

Radny J. Dutkiewicz - Do tego punktu to może trzeba zrobić tak zwaną reklamę. Około tego, że istnieje 

taki punkt. I mogą tutaj tak jakby mieszkańcy powiatu, czyli kto jest dla gminy Jarocin skorzystać.  
 

P. J. Krawiec, Dyrektor DPS w Kotlinie - Tak. My tą reklamę już powiedzmy... Reklamujemy się od 

23 roku i co roku ponawiamy. Są publikacje w Gazecie Jarocińskiej. Dużo też bezpośrednio z takimi 

jednostkami jak szpital, czy innymi podmiotami, szkołami. Również nawiązaliśmy współpracę i 

przekazaliśmy wydrukowane przez nas plakaty. No oczywiście zawsze można zrobić więcej. Chociaż 
takich pomysłów już nie mamy. Znaczy jest taki troszeczkę problem, bym powiedział, w naszym 

społeczeństwie bardziej taki środowiskowy. Ludzie, tak się rozmawia ze środowiskami właśnie osób, 

które oddają swoje. Tak powiedzmy życie w opiece, czy dla opieki osób potrzebujących. Ludzie boją się 
wraz, że boją się oddawać swoich podopiecznych pod opiekę innych osób. Ale bardziej boją się myślę 
opinii, czy członków rodzin, czy środowiska, że to co nie dacie rady i oddajecie to komuś innemu. To 

tak nie działa. My naprawdę na tych spotkaniach tłumaczyliśmy, że to jest dla dobra i wszystkich. Przede 

wszystkim tych osób, które tej opieki wymagają. Bo większości tych osób, to są osoby w przedziale 

wieku 50 plus. One wiecznie żyć nie będą, tak jak i my oczywiście. I przekonywaliśmy właśnie te osoby, 

że to jest taki troszkę test dla nich samych. Czy ich podopieczni dadzą sobie rady w innym środowisku. 

I też to zadziałało. Niektóre osoby właśnie jakby uzasadniały podjęcie takiej decyzji, że jednak te dwa 

tygodnie swojej podopiecznych nam przekazali. Że też właśnie dla nich, dla powiedzmy świętego 

spokoju wiedzą. Że też właśnie dla nich, dla powiedzmy świętego spokoju wiedzą. Mówiąc o tym, że 

wiecznie żyć nie będą. Że te osoby, kiedy ich zabraknie będą mogły funkcjonować poza tym 

środowiskiem, w którym dzisiaj funkcjonują. Czyli dom, rodzina, czyli najbliższe otoczenia z rodziną. 
Dziękuję.  
 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Dziękuję. Komisja Zdrowia i 

Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały siedmioma głosami. Dziękuję. 
 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projekt uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

realizacji w Domu Pomocy Społecznej im. Marii Kaczyńskiej w Kotlinie programu Ministerstwa 

Rodziny i Polityki Społecznej „Opieka wytchnieniowa” – edycja 2025. 

Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (7) Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Elżbieta Kostka, Karol 

Matuszak, Małgorzata Niestrawska - Kaźmierczak, Jan Szczerbań PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ 

(0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (0) 

 



 

5. P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - zaopiniowanie projekt 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Spółki pod 

firmą: „Szpital Powiatowy w Jarocinie” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Jarocinie, pokrycia powyższego kapitału zakładowego wkładem pieniężnym oraz objęcia przez 

Powiat Jarociński wszystkich nowoutworzonych udziałów w Spółce. 

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu – Szanowni Państwo, tak jak Pani Przewodnicząca mówiła, jest 

uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego. Te 220 tysięcy to są policzone koszty spłat 

kapitału dotyczącego zaciągniętych kredytów, obligacji i odsetek, których termin płatności przypada za 

pierwszy kwartał 2025 roku. No i tak jak już było przyjęte w poprzednich latach. No zwykle Powiat 

Jarociński pomagał spółce poprzez przekazywanie środków na te spłaty. I w związku z tym jest taka 

propozycja, aby również za pierwszy kwartał takiej czynności dokonać. I to jest kwota 220 tysięcy 

właśnie na te spłaty. No i potem po dokonaniu spłat szpital każdorazowo rozliczał się poprzez 

przedstawienie przelewów, że te płatności zostały do banku przekazane. I poproszę o zaopiniowanie. 

Dziękuję.  
 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Czy są jeszcze jakieś pytania 

odnośnie tego punktu? Wobec tego proszę Państwa przechodzimy do głosowania. Głosujemy w systemie 

e-sesja poprzez odpowiednie naciśnięcie przycisku. Czy wszyscy Państwo radni zagłosowaliście? Tak, 

dziękuję. Mamy 6 głosów za, przy 1 przeciw. Zatem proszę Państwa Komisja Zdrowia i Spraw 

Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję bardzo. I tutaj dziękuję bardzo 

gościom ze szpitala. Rozumiem, bardzo będzie nam miło, jeżeli Państwo zostaniecie. Ale rozumiem, że 

też musicie Państwo wrócić jeszcze do swoich obowiązków. Także dziękuję ślicznie za przybycie. 

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projekt uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

podwyższenia kapitału zakładowego Spółki pod firmą: „Szpital Powiatowy w Jarocinie” Spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Jarocinie, pokrycia powyższego kapitału zakładowego 

wkładem pieniężnym oraz objęcia przez Powiat Jarociński wszystkich nowoutworzonych udziałów w 

Spółce. 

Wyniki głosowania ZA: 6, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (6) Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Elżbieta Kostka, Karol 

Matuszak, Jan Szczerbań PRZECIW (1) Małgorzata Niestrawska – Kaźmierczak WSTRZYMUJĘ SIĘ 

(0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (0) 

 

6. P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - zaopiniowanie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Jarocińskiego na 2025 r. i poproszę pana skarbnika Jacka Jędrzejaka o zreferowanie.  

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - szanowni państwo, jeżeli chodzi o zmiany w budżecie na komisję, 
to są one następujące. Może tak od razu będę mówił, jak są jeszcze dyrektorzy, czyli tak, DPS, zarząd 

pozytywnie odniósł się do propozycji dyrektora, żeby zwiększyć środki na utrzymanie parku w Kotlinie 

o kwotę 20 tysięcy. Ja przypomnę, że te środki były zapisane w starostwie na ewentualne wkłady do 

projektów i zostają przesunięte do bieżącej działalności na utrzymanie parku, czyli do naszej jednostki 

DPS-u w Kotlinie. I druga zmiana dotyczy zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 2.256,73 zł. DPS 

dostał odszkodowanie w związku z uszkodzeniem tablicy informacyjnej. No i te środki właśnie na ten 

cel zostaną przeznaczone, aby tą tablicę naprawić. Natomiast jeżeli chodzi o PCPR, to następuje 

zwiększenie środków z Funduszu Pomocy Ukrainie w rozdziale Zespoły do Spraw Orzekania 

o Niepełnosprawności. Kwota tym razem przyznana 548,20 zł i to zostaje wprowadzone do budżetu. 



 

A poza tym na wynagrodzenie rodzin zastępczych powiat dostał środki z Funduszu Pracy. Jest to kwota 

blisko 52 tysiące złotych. Te środki też zostają wprowadzone do budżetu tych jednostek. Poza tym 

w zakresie dofinansowania wynagrodzeń pracowników zarówno w zakresie pieczy zastępczej, jak 

i rodzin zastępczych, to tak jak w poprzednich latach program jest kontynuowany z budżetu państwa. 

Przypomnę, to jest to 1000 zł do wynagrodzenia pracowników, którzy pracują z tymi osobami z pomocy 

społecznej. I w przypadku Domu Dziecka nr 1 zwiększenie planu to jest kwota 242.130 zł. W przypadku 

Domu Dziecka nr 2 kwota 90,340 zł. Jest to wprowadzane do budżetu. Od razu może jeszcze dodam, że 

środki dla DPS-u też przyszły. To jest blisko 1,7 mln zł. Zostanie wprowadzone po sesji, bo to jest tyle 

co świeże pismo, zwiększenie dotacji od wojewody. I podobnie w PCPR, też te środki zaraz po sesji, 

uchwałą zarządu będą wprowadzone. Jeżeli chodzi o straż pożarną, to straż pożarna dostała zwiększenie 

dotacji 237.355 zł z budżetu wojewody Wielkopolskiego. Na uposażenia strażaków zatrudnionych w 

komendzie powiatowej. I te środki wprowadzamy do budżetu. Oprócz tego straż przenosi 185 zł 

z zakupów na zakupy lekarstw. Inspektorat Nadzoru Budowlanego przenosi 185 zł. W ramach swojego 

budżetu z wynagrodzeń na wynagrodzenia pracowników administracji. Powiatowy Urząd Pracy 

zrealizował dodatkowe dochody. Po pierwsze to jest 500 zł, to są zwroty dotacji z lat ubiegłych. Ja może 

przypomnę, że jeszcze kilka lat temu Powiatowy Urząd Pracy rozliczał we własnym imieniu osoby 

bezrobotne, za które była płacona składka zdrowotna. W związku z tym, że tych osób było sporo i tych 

lat było też sporo, cały czas jest weryfikacja zatrudnienia poszczególnych osób i jednocześnie obowiązku 

opłacania składek, bo zdarzało się, że osoby bezrobotne nie informowały, że miały taki tytuł do 

ubezpieczenia gdzie indziej. Składki były odprowadzane, a teraz po korektach i rozliczeniach 

dokonywanych przez ZUS okazuje się, że na przykład nie było tytułu do opłacania składek przez PUP. 

No i w związku z tym następują zwroty. No i utworzyliśmy taki paragraf na zwrot tych środków. To jest 

500 złotych. Środki są zwracane przez ZUS do Urzędu Pracy i my następnie przez tutaj budżet wracamy 

do Wojewody Wielkopolskiego. I taki plan na 500 złotych tworzymy. A oprócz tego Powiatowy Urząd 

Pracy w związku z fotowoltaiką, którą ma założoną na budynku uzyskał oszczędności. To jest blisko 

4 tysiące złotych i te środki wynikające z rozliczenia fotowoltaiki, wynikające z oszczędności planuję 
przeznaczyć na założenie wkładu w kominie, w instalacji CO. I teraz jeżeli chodzi o naszą tutaj 

działalność, to tak jak już o tym mówiliśmy, uchwała była omawiana. 220 tysięcy wniesienie wkładu do 

spółki szpitalnej, szpital powiatowy w Jarocinie. Powiat też przeznaczył 60 tysięcy 400 złotych na 

dotacje dla ochotniczych sprzedaży. 18 tysięcy zostało przeznaczone na zakup traktorka wraz z 

oprzyrządowaniem. Tutaj na wniosek domu w Dobieszczyźnie taki sprzęt zostanie zakupiony. On będzie 

użyczony. On będzie tutaj na stanie powiatu, a zostanie do tej jednostki użyczony. I jeszcze jedna chyba 

najważniejsza informacja jest taka, że w zakresie budżetu zostaje zapisane upoważnienie dla zarządu do 

udzielenia pożyczki w wysokości 2 milionów złotych. O tą pożyczkę zwracał się już kilkakrotnie szpital. 

Rzeczywiście ta sytuacja finansowa spółki jest taka jaka jest. Pomimo tych środków, które częściowo 

odzyskali z rozliczenia. Na dzień dzisiejszy te zobowiązania jak pani księgowa przekazywała wymagalne 

wynoszą 3 miliony złotych. Straty też są w ostatnich dwóch miesiącach gdzieś na poziomie 700 tysięcy 

miesięcznie. I to wszystko skutkuje przyrostem zobowiązań ogółem, jak również zobowiązań 
wymagalnych. I dlatego taki wniosek też był szpitala o udzielenie pożyczki. I ta pożyczka jest rozpisana 

na 60 rat. Została zapisana w projekcie budżetu, jak i w projekcie WPF-u. Spłata pożyczki nastąpiła by 

z 1 stycznia 2026. 60 rat, czyli do 31 grudnia 2030 roku. Zostałyby te pożyczki. Zostałaby ta pożyczka 

spłacona. Te 60 rat to jest no około po 400 tysięcy rocznie. A jeżeli chodzi o miesięcznie, to jest kwota 

33 tysiące 333 złote. I to by były najważniejsze informacje związane ze zmianami w budżecie. Poproszę 
o zaopiniowanie.  

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - dziękuję bardzo. Czy są 
pytania do Pana Skarbnika? Proszę.  
 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - o szpital chciałam spytać. To znaczy, że szpital nie ma szansy 

na komercyjny kredyt, tak? W banku. Dlatego powiat musi udzielić tych dwóch milionów.  



 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Szpital już dawno nie ma szansy na taki kredyt. Kredyty szpital 

dostaje, jeżeli jest poręczenie powiatu.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Nie mówimy o poręczeniu, tylko o pożyczce. Tak? No tak. A 

ile w tej chwili szpital ma pożyczone od powiatu?  

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Według stanu na początek roku szpital ma pożyczone od powiatu. 

Może tak. Ma do spłaty jeszcze 2,5 miliona. Natomiast poręczeń przez powiat różnych kredytów i 

obligacji ma na 8 milionów. Dziękuję.  
 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Czy są jeszcze jakieś pytania 

do Pana Skarbnika? Wobec tego proszę głosujemy w systemie e-sesja poprzez właściwe przyciśnięcie 

przycisku. Dziękuję bardzo. Wobec tego komisja... Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały przy sześciu głosach i jednym wstrzymującym się. Dziękuję ślicznie.  

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2025 r. 

Wyniki głosowania ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (6) Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Elżbieta Kostka, Karol 

Matuszak, Jan Szczerbań PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Małgorzata Niestrawska – 

Kaźmierczak BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (0) 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - wobec tego proszę Państwa 

został nam punkt sprawy właściwie bieżące. Czy ktoś z Państwa miałby jakieś pytania? Nie widzę. 
Wobec takiego faktu Szanowni Państwo, Drodzy Goście, wyczerpaliśmy już wszystkie zagadnienia. 

Zamykam posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych. Bardzo dziękuję wszystkim gościom, 

Państwu radnym i życzę dobrych... 

 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamykam posiedzenie komisji.  

 

 

Przewodnicząca Komisji 

Zdrowia i Spraw społecznych 

 

 

Marta Bierła 

Protokołowała: 

 

Ewa Wielińska 

 

 

 


